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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezi-e a Kormány háziorvos szakértők meglátásait 
figyelembe véve javítani az oltási folyamat hatékonyságán?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Több  beszámolóból,  híradásból  és  a  Covid  2021  Vizsgálóbizottság  háziorvosi  szakértőinek
elmondása alapján tudomásunk van arról, hogy a háziorvosok az oltások szervezéséhez nem kapnak
meg  minden  segítséget  a  Nemzeti  Egészségbiztosítási  Alapkezelőtől.  Sok  esetben  nehezen
kezelhető táblázatokat és listákat kapnak mindig, amiken csak az azon a héten beoltatandó betegeik
szerepelnek. Problémás, hogy egyrészt nem tudják, hogy a NEAK milyen algoritmus alapján állítja
össze az aktuális heti listákat, így sokszor olyan pácienseik kerülnek rá a listára, akiknél sem a
koruk sem a kórtörténetük nem teszi  szükségessé,  hogy kiemelt  helyen szerepeljenek az  oltási
sorrendben, míg olyan pácienseik nem jelennek meg, akikről tudják, hogy betegségük vagy koruk
miatt fontos lenne, hogy minél előbb védettséget szerezzenek. Ezzel kapcsolatban több érdekes eset
is  napvilágra  került  a  hírekben,  miszerint  már  vannak  olyan  40  év  körüli,  teljesen  egészséges
emberek,  akik  megkapták  az  első  adag vakcinát,  míg  több krónikus  60  év feletti  páciens  nem
szerepel  a  háziorvosok oltási  listájában,  pedig  a  háziorvosuknak pontos  tudása  van arról,  hogy
milyen betegségük van, és hogy regsiztráltak a vakcinára. Másrészt az, hogy csak hetente kapják
meg  a  beoltatandók  listáját  nagyon  nehézzé  teszik  a  munkájuknak  a  szervezését.  Ezek  mellett
problémát okoz az is, hogy a háziorvosi rendelők nem tömeges oltások levezénylésére lett kitalálva,
ezért  sok  esetben  a  megfelelő  hely  hiánya  is  akadályozza  az  oltási  folyamatot.  Ezért  kérem
Miniszter Urat, hogy válaszoljon a következő kérdésekre!

Mi alapján állítja össze a Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő az épp aktuálisan beoltatandók
listáját a házi orvosok részére? Nem gondolják-e, hogy szakmailag indokolt lenne, hogy bizonyos
keretek között a háziorvos határozza meg a praxisába tartózó emberek beoltási sorrendjét, hiszen ő



ismeri legjobban az egészségügyi állapotukat?

Mi annak az oka, hogy a háziorvosok nem ismerhetik részletesen az oltási tervet és csak hétről hétre
kapnak utasításokat, és nem ismerhetik azt legalább több hétre előre?

Tervezi-e  a  Kormány  további  oltóközpontok  létrehozását  a  járási  központokban  a  helyi
önkormányzatokkal együttműködve?

Tervezi-e a Kormány háziorvos szakértők meglátásait figyelembe véve javítani az oltási folyamat
hatékonyságán?

Tisztelettel várom válaszát.
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